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Jednička pro školu 

 
I když se dveře školy pro žáky uzavřely, učitelé zůstali otevření. Otevření novým možnostem výuky… 
Učitelé byli postaveni před zcela novou formu výuky – distanční vzdělávání, které s sebou přináší nemalé komplikace.  
Pedagogický sbor ZŠ Hýskov se s touto situací vypořádal na výbornou ve všech oblastech. Oceňujeme komunikaci 
pedagogů s žáky a rodiči, která probíhala různorodými způsoby (maily, telefonické rozhovory, WhatsApp, Skype), vážíme si 
zachování kontinuity ve vyučování (pravidelné zadávání a zpětná kontrola úkolů) a snahy dále se vzdělávat v používání 
moderních způsobů výuky (účast na webinářích).  
Patří vám velký dík!         Mgr. Pavla Šimonová, radní 
 
 
Nový člen zastupitelstva…. 
 
Dne  4. 6. 2020 obdržela paní starostka rezignaci na mandát člena zastupitelstva obce Hýskov pana MVDr. Jana Foltýna z 
Kandidátní listiny č. 2 Sdružení nezávislých kandidátů I.  Na základě výsledků voleb byl prvním náhradníkem z kandidátní 
listiny č. 2 Sdružení nezávislých kandidátů I. pan Lukáš Balek, který se stal dne 5. 6. 2020 novým zastupitelem obce. Rada 
obce Hýskov výše uvedené osvědčila dne 8. 6. 2020 na svém jednání. Pan Lukáš Balek převzal Osvědčení o zvolení členem 
zastupitelstva obce Hýskov a složil slib na VZZO. Rádi bychom poděkovali panu MVDr. Foltýnovi za dosavadní spolupráci. 
Dále bychom rádi popřáli panu Balkovi mnoho úspěchů v dané funkci. 
 
 
 

 

 

Jak jsme zvládli období koronaviru, aneb jsme hrdí na své občany! 

Ráda bych úvodem letního vydání Hýskováčku moc poděkovala všem občanům 
za spolupráci a pomoc při období, které zasáhlo každého z nás. Ještě dlouhou 
dobu bude trvat, než se vrátíme do ,,starých kolejí“ před pandemií. Když jsme se 
koncem února sešli s kolegy z krizové komise, měla jsem v obavy, co nás vlastně 
čeká. Po uzavření školy, následně školky bylo jasné, že jde do tuhého a bylo 
potřeba okamžitě jednat. Průběh všichni známe, takže není třeba jej popisovat, 
ale musím se s Vámi podělit o pocit vděku, obdivu, jakým způsobem se snažili 
občané pomáhat. Ať už se jedná o rozvážku základních potřeb pro seniory, 
pomoc v obchodě od studentů, o šití roušek, které šily místní švadlenky od rána do 
noci, o dodávání látek a skvělé práci technické čety, kolegyň na obecním úřadě, 
ve škole i školce. Jsem hrdá na to, že v takové situaci funguje obec jako jeden tým 
a za to všem patří veliké DÍKY. 

     Veronika Šmolcnopová 
     místostarostka 
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PROBÍHAJÍCÍ PROJEKTY OBCE OČIMA STAROSTKY 
 
VÝSTAVBA NOVÉ MATEŘSKÉ ŠKOLY za pomoci dotace 

V předchozím volebním období bylo připraveno několik projektů, na které bylo žádáno jednak o stavební 
povolení a dále o dotace buď z národních zdrojů, nebo zdrojů Evropské unie.  

Jedním z takových je nová mateřská škola…. 

V lednu letošního roku bylo předáno staveniště firmě VISTORIA CZ a.s., která vyhrála výběrové řízení, do kterého 
se přihlásilo celkem 7 firem. Samotná stavba, která probíhá dle harmonogramu, byla zahájena v průběhu měsíce 
února, kdy se naskytly dobré povětrnostní podmínky. Současně se stavbou mateřské školy probíhá stavbě nové 
tělocvičny. 

Cílem samotného projektu je výstavba nové budovy mateřské školy s kuchyní a jídelnou, která bude částečně 
sloužit i školákům z místní základní školy. V současné době je v obci v provozu Mateřská škola Ledňáček Hýskov, 
ale kapacitně neodpovídá poptávce po předškolním vzdělání od místního obyvatelstva. Navýšení kapacity 
bude řešeno vybudováním nové budovy, kde vzniknou dvě třídy s kapacitou pro 50 dětí s možností umísťovat již 
2leté děti.  

Hlavním cílem tohoto projektu je uspokojení poptávky pro umístění dětí do mateřské školy realizací a navýšení 
současné kapacity, 

- umožnění docházky i dětem mladším 3 let, 
- zajistit zcela nové prostory, které budou technicky,  
dispozičně a legislativně odpovídat požadavkům MŠ, 
- vybudovat a vybavit zahradu herními prvky,  
- zajistit bezbariérovost MŠ. 
Obec na tuto stavbu získala dotaci ve výši 40 455 106,90 Kč. 
 
Akce je vedena pod identifikačním číslem  
CZ.06.2.67/0.0/0.0/018_109/0009908 
Je počítáno s tím, že nová mateřská škola  
bude otevřena pro nový školní rok 2021/2022. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
A další dotaci na výstavbu části komunikace vedoucí k oběma výše uvedeným budovám získala obec od Krajského úřadu 

Středočeského kraje z Fondu obnovy venkova ve výši  1.784.000,- Kč 

 
 
 

  

Obec na výstavbu nové tělocvičny získala také dotaci 
 
Obci, ale především dětem chybí vlastní tělocvična. Žáci školy musí 
využívat vlastní nevyhovující tělocvičnu v budově ZŠ a na hodiny TV jsou, z 
důvodu kapacity, děleni. Děti z mateřské školy, pokud chtějí, musí využívat 
tělocvičnu v budově obecního úřadu, neboť žádná další v obci není.  Tato 
řešení se v posledních letech ukázala jako velmi nedostačující a při tvorbě 
projektu na novou mateřskou školu bylo na tento nedostatek pamatováno. 
Nejprve obec požádala o dotaci na mateřskou školu a letos na výstavbu 
nové tělocvičny. Projekt počítá s celkovou kapacitou pro 42 dětí. Budova 
je navržena s obdélníkovým půdorysem, nebude podsklepena, bude mít 
sedlovou střechu a falešnou mansardu. Již dnes je vidět, že stavba probíhá 
dle plánu a navíc…obec na tuto stavbu získala dotaci ve výši 19.987.100,00 
Kč v rámci dotačního titulu Podpora rozvoje a obnovy materiálně 
technické základny regionálního školství v působnosti obce od 
poskytovatele Ministerstva financí. 
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LÁVKA PŘES ŽELEZNIČNÍ TRAŤ 
Cílem této akce je oprava lávky před železniční trať Beroun - Rakovník, která je již několik let doslova  
v nepoužitelném stavu. Pro její historickou „hodnotu“ se obec již v letech minulých rozhodla pro rekonstrukci místo 
demontáže… Čekalo se na vhodný dotační titul, který by pokryl alespoň částečně náklady opravy. Obec 
požádala o dotaci Státní fond dopravní infrastruktury a obdržela příspěvek ve výši 1.561.129,00 Kč. 
Na základě vypsaného výběrového řízení provede opravu lávky Firma OK-BE spol. s.r.o., se kterou již byla 
uzavřena smlouva. Čeká nás ještě předání staveniště a provádění oprav by mělo být zahájeno po dohodě se 
Správou železnic co nejdříve. 

 
Pokud sečteme všechny zvýrazněné částky, které jsou uvedeny u jednotlivých akcí, jedná se o dotace ve výši  
63 787 336,00 Kč. Stavíme tedy s podporou národních i evropských dotací. 
Zní to celkem jednoduše, ale věřte, že za tím vším je spousta mravenčí práce, která v počátcích není vůbec 
vidět. Je vidět až v momentě, kdy se na staveništi něco začne dít….. 
 
V obci ještě probíhá další projekt, kterým je Revitalizace zeleně II., na který obec také získala dotaci sice již  
v loňském roce, ale čerpání probíhá až letos, a to ve výši 3.682.398,00 Kč. 
 
Aby byl výčet dotací úplný, je hodno zmínit, že obec disponuje rozhodnutím o poskytnutí dotace na pořízení 
nového Územního plánu obce ve výši 202 312,00 Kč. 
 
Když tedy ještě přičteme částku na zeleň k ostatním dotacím, dostáváme se na výši  67.672.046,00 Kč. 
Na obec s počtem obyvatel necelých dvou tisíc je to poměrně slušné. Zde se ukazuje, že je dobré hledět 
dopředu, mít v zásobě připravené projekty a hlavně se nebát.   
    
PROJEKTY OBCE JIŽ REALIZOVANÉ Z VLASTNÍHO ROZPOČTU (v letošním roce)  
 
ULICE ŠKOLNÍ 
 
Cesta do školy bude pro děti bezpečnější 
Bezpečnější cesta do školy čeká na školáky, kteří si to zamíří v září 2020 do základní školy. Děti totiž půjdou po 
novém chodníku. Cesta ke škole bude mnohem jednodušší a bezpečnější. Spoustu let chodily děti po 
nezpevněné vozovce, po které ještě navíc jezdí rodiče automobily a vozí své děti až před budovu školy, což není 
ani pro jednu stranu  příjemné. Náklady na rekonstrukci vozovky a výstavbu nového chodníku jsou ve výši  
2.491.547,30 Kč. Tuto stavbu obec investovala z vlastního rozpočtu bez dotace.   Podnět k řešení situace, kdy děti 
kličkovaly mezi popojíždějícími auty, daly především učitelky, ale i sami rodiče. Celou realizaci pozdržela 
myšlenka uzavření celého prostoru, byly vymýšleny různé varianty projektu a ve finále je stejně nejvíce důležité, 
aby byla ochráněna bezpečnost dětí a prostor uspořádán tak, aby vyhovoval především dětem  
a zaměstnancům školy. Zatím není celý prostor pod kostelem dořešen, chybí ještě osazení zeleně v rámci projektu 
revitalizace zeleně a dovybavení a uspořádání dětského hřiště pod komunikací.   
Tímto bychom chtěli požádat rodiče o spolupráci v podobě omezení zajíždění automobily do prostoru před 
základní školou. Upozorňujeme na nové dopravní značení, které je třeba respektovat. 

 
REKONSTRUKCE ZDI V ULICI NOVÁ 
Na jaře letošního roku probíhala rekonstrukce opěrné zdi a chodníku v ulici Nová. Stavbu provedla firma 
STARMOSTY s.r.o., která vyhrála výběrové řízení, a to vše  dle projektové dokumentace firmy Novák&Partner, spol. 
s.r.o. Hrůzostrašně vypadala vidina celkové uzavírky ulice Nová, především její doba trvání. Dobrá práce 
zhotovitelské firmy však dobu uzavírky zkrátila. Co tvořilo původní stavbu? Opěrná stěna 70m dlouhá byla 
sestavena z 13 nosných masivních železobetonových pilířů, na kterých byly položeny dutinové prefabrikáty, které 
fungovaly jako chodník a parapetní zídka. V průběhu stavby byly odstraněny horní konstrukce, opěrné pilířky byly 
zbourány, původní hrana na styku asfalt-beton na komunikaci byla seříznuta do roviny. Oprava spočívala ve 
výstavbě železobetonového monolitického chodníku s železobetonovým monolitickým zábradlím. Na koruně 
zábradlí bylo osazeno nové ocelové madlo. Celá rekonstrukce byla financována z vlastního rozpočtu obce ve 
výši 3.208.668,80 Kč. 
Výše popsané projekty spatřily světlo světa také v předchozím volebním období. 
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OPRAVA ULICE SRÁZNÁ A ČÁSTI HAVARIJNÍHO STAVU DRUŽSTEVNÍ 
V průběhu měsíce června byla rekonstruována komunikace Srázná, která byla již ve velmi dezolátní stavu.  
V poptávkovém řízení, kterého se zúčastnily 3 firmy, byla vybrána jako nejvýhodnější nabídka firmy STRABAG, a.s..  
Celkové náklad opravy byly ve výši 719.810,03 vč. DPH. 
 
AKTUÁLNĚ ……. 
MŠ LEDŇÁČEK HÝSKOV jde do nového školního roku pod novým vedením. 
Obec Hýskov jako zřizovatel využila možnosti vypsat výběrové řízení na ředitelku mateřské školy, kdy stávající 
ředitelce Martině Svatošové skončilo funkční období dne 31. 7. 2020. Již v měsíci dubnu 2020 byl vyhlášen Konkurs 
na místo ředitele/ředitelky, do kterého se přihlásily 3 uchazečky. Výběrová komise, která pracovala ve složení 1 
zástupce České školní inspekce, 2 odborníci z oblasti školství (personalista, psycholog), 1 zástupce školského 
zařízení a 2 zástupci zřizovatele měla k dispozici jednak písemné podklady uchazeček a dále proběhly osobní 
pohovory, z nichž vyplynulo, že všichni uchazeči byli vhodní a po vyhodnocení hlasování bylo Radě obce 
předloženo pořadí uchazečů, která pořadí schválila tak, jak bylo předloženo. Od 1. 8. 2020 byla jmenována na 
pracovní místo ředitele příspěvkové organizace Mateřská škola Ledňáček Hýskov, Družstevní 204, 267 06 Hýskov 
paní Petra Trochová. 
Touto cestou bych chtěla poděkovat paní Martině Svatošové za desetileté vedení mateřské školy a paní Petře 
Trochové přeji hodně úspěchů v nové pracovní pozici na postu ředitelky. 
                                 Ivana Týlová, starostka 

 
VŘ na PD nástavba školy 
Obec Hýskov vypsala výběrové řízení na projekční a inženýrskou činnost, konkrétně na zpracování projektové 
dokumentace k akci ZŠ Hýskov. Jde o III. etapu výstavby v lokalitě U Statku, kde již probíhá I. a II. etapa v 
podobě stavby nové mateřské školy a tělocvičny. Do výběrového řízení se přihlásilo 5 projekčních kanceláří. 
Hodnocení probíhalo v souladu se zadávací dokumentací, základním kritériem byla nejnižší nabídková cena. 
Jako nejvýhodnější byla vybrána nabídka Luboše Benedy, Čižická  279,332 09 Štěnovice.  

 
 
Dotace ČEZ – Dětský sad 
Obec Hýskov požádala o dotaci v grantovém řízení Stromy 2020 s názvem Dětský sad Hýskov. Ve spolupráci  
s předsedou KPRO Ing. Horským a p. Gabrielem byly připraveny podklady včetně rozpočtu a žádost podána. 
Myšlenka Dětského sadu Hýskov vznikla při přípravě většího záměru, který má za cíl nápomoci zlepšení životního 
prostředí v obci Hýskov a jejím nejbližším okolí. Cílový projekt se jmenuje Alej okolo Hýskova a skládá se z mnoha 
dílčích projektů a opatření schopnosti krajiny udržet srážkovou vodu v území, doplnění vzrostlé zeleně vytvářející 
přirozené krajinné prvky a celkovou revitalizaci. 
Dětský sad tvoří jeden díl skládačky. Obci se již podařilo zrekultivovat původní skládku na nový naučný park. Ale 
je také pravdou, že lze tento park doplňovat. A doplnění tohoto parku vzrostlou zelení se přímo nabízí. Možná  
i proto, abychom mohli posléze doplnit další lavičky, které budou ve stínu stromů. A tou největší výzvou je zapojení 
dětí.  
Zapojení dětí do života obce je i součásti Strategického plánu. Tak proč neobětovat jedno dopoledne školní 
výuky a nevzít děti do parku, vzít lopaty, hrábě a další nářadí a samozřejmě i stromy a další materiál. Pak společně 
děti a dospělí zasadí novou alej. K dětem se přidají dopoledne rodiče, kteří mají volno a případně rodiče dílo 
dokončí po návratu ze zaměstnání. To, že necháme vyrobit informační panel, kde se všichni budou moci 
dozvědět, jak dílo vzniklo, je samozřejmé. Také na panel dáme poděkování Nadaci ČEZ za podporu této akce. 
Vznikne nový sad. Několik desítek stromů listnatých a z toho část i ovocných. Proto, aby vznikl další důvod vyjít 
ven do příjemného prostředí, natrhat si ovoce anebo jen posedět ve stínu. To vše s vizí, že za několik let bude 
Hýskov daleko zelenější, s více přirozenými krajinnými prvky a přívětivější k lidem i přírodě.                                                                          
Text: Ing. Petr Horský 
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Oprava ulic Nad Sokolovnou a Zahradní včetně odvodnění (+další projekty) 
V posledním červencovém týdnu proběhla schůzka projektantů ohledně odkanalizování ulic Nad Sokolovnou, 
Zahradní a nad projektem konečné podoby k dokončení povrchu v uvedených ulicích. Komunikace jsou ve 
stavu zkolaudované staveništní komunikace a je potřeba, aby veškeré nezastavěné pozemky měly přípojky 
inženýrských sítí vyvedeny na hranice pozemku.  Původní projektová dokumentace, na kterou je vydané stavební 
povolení, je projektantem upravována do současné podoby. Projektant se snažil a snaží respektovat požadavky 
obyvatel, musí respektovat výškové parametry jednotlivých vjezdů do nemovitostí, výškové rozdíly v napojení 
jednotlivých větví komunikací. 
V současné době probíhají jednání s projektanty nad úpravami či dokončením projektových dokumentací na 
autobusové zastávky u hřbitova, před OÚ (proti COOP), na opravu veřejného osvětlení v ulici Budovatelská, části 
Družstevní, Sportovců a K Lesíku. 
Byla objednána studie na chodník v ulici Zabranská do návsi až ke hřbitovu. 
           Ivana Týlová, starostka 

 
 
 
Z MŠ LEDŇÁČEK HÝSKOV 
 
Nový rok jsme s dětmi v naší mateřské škole přivítali povídáním o tradici Tří králů. Děti si vyrobily z papíru koruny  
a zazpívaly si jejich známou koledu. V lednu a únoru jsme si společně užívali zimní radovánky. Děti se naučily 
poznávat různé druhy zimních sportů, pojmenovat zimní oblečení, pomáhat lesním zvířátkům v zimě. Velký 
úspěch měl u dětí i rodičů projektový týden „Ledové království“. V tom týdnu se naše školka proměnila v království 
rampouchů, závějí, vloček, ledových královen a sněhuláků. Na děti čekal dokonce i speciální jídelníček plný 
dobrot. Děti si daly s výzdobou svých tříd velkou práci a pro všechny byla připravena ledová odměna. Na konci 
února se všechny děti vyřádily na oblíbeném karnevalu. Čekala na ně přehlídka masek, diskotéka, soutěže  
a společné focení všech masek. Ve školce také začal fungovat kroužek keramiky, který vede paní Dlouhá z DDM 
Beroun. 
Začátkem března jsme s přihlášenými dětmi začali navštěvovat před-plavecký výcvik v Baby clubu Hrošík. Tento 
kurz probíhá v bazénu Obchodní akademie Beroun a děti se při něm seznamují s vodou i se základy plavání. 
Ve třídě Ledňáčků a Berušek i Sluníček jsme se v březnu intenzivně věnovaly diagnostice dětí. U předškolních dětí 
jsme se zaměřily na procvičování a hodnocení dovedností a znalostí, které děti uplatní u zápisu a především při 
vstupu do základní školy. U mladších dětí paní učitelky zjišťovaly, které dovednosti jsou jejich silnou stránkou a co 
je s dětmi třeba více procvičovat. Naplánované byly konzultace, kde jsme chtěly rodiče seznámit s prací a s 
hodnocením jejich dětí.    
Bohužel 11. 3. došlo v MŠ k havárii vody. Zradil nás bojler, který byl umístěný na půdě školky a voda z něho 
protékala celou noc stropy až do šaten dětí. Mateřská škola musela být tedy na tři dny z tohoto důvodu uzavřena. 
A jak se říká, jedné katastrofy není nikdy dost. Od pondělí 16. 3. jsme byly nuceny uzavřít naší mateřskou školu z 
důvodu šíření koronaviru do odvolání. 
Pro naše děti jsme měly na jaro naplánováno mnoho zajímavých činností, akcí a divadel, které jsme bohužel 
musely zrušit nebo odložit. Také měl proběhnout Den otevřených dveří a v květnu proběhl zápis do MŠ, bez 
přítomnosti dětí. Informace ke Dni otevřených dveří najdete na našich webových stránkách. Každý týden na 
naše stránky také vkládáme nové pracovní listy pro malé i starší děti. Od května se částečně školka otevřela 
v omezeném režimu. 
Přejeme Vám všem co nejkrásněji strávené letní dny a doufáme, že se co nejdříve setkáme s Vámi a především 
se všemi dětmi v mateřské škole. 
 
Za kolektiv mateřské školy Ledňáček Hýskov Dagmar Herejtová. 
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Informace ze ŽŠ Hýskov 
 
Uzavření škol v ČR, informace o distančním vzdělávání na ZŠ Hýskov od 11. 3. 2020.  
 
Dne 11. 3. 2020 došlo k náhlému uzavření všech škol z důvodu šíření pandemie Covid – 19. Stejně jako ostatní 
školy se musela i naše vyrovnat s touto skutečností a bezodkladně začít danou situaci řešit. 
Před uzavřením škol proběhl plavecký výcvik a kurz bruslení.  Konalo se i několik soutěží, ve kterých byli žáci naší 
školy velmi úspěšní. V matematické olympiádě získaly žákyně 5. ročníku jedno 5. místo a dvě 20. místa z celkového 
počtu 41 účastníků. V okresní soutěži pro žáky 2. stupně v AJ získala jedna žákyně 8. místo z 15 účastníků. Soutěž 
v AJ málotřídních škol (Hýskov, Nižbor, Tmaň, Karlštejn), uspořádaná na ZŠ Hýskov, skončila vítězstvím žákyně naší 
školy. Pěvecká soutěž Královedvorská koruna byla pro naši školu úspěchem – získali jsme dvě druhá, jedno třetí a 
jedno čtvrté místo. Škola se zapojila do veřejné sbírky ZOO Praha na pomoc ohroženým živočichům a přírody při 
ničivých požárech v Austrálii. Celkem bylo odesláno 9470,- Kč. V rámci projektu Ovoce a zelenina do škol se žáci 
formou her a ochutnávek seznamovali s různými druhy tradičního i cizokrajného ovoce a zeleniny. 
Po náhlém uzavření školy 11. 3. 2020 bylo nutné zorganizovat co nejrychleji způsob výuky se zadáváním úkolů 
přes web školy a vyřešit komunikaci mezi učitelkami, rodiči a žáky. Ředitelka školy postupně, jak přicházely 
informace s rychle a často měnící se situací v zemi, zadávala pokyny k plynulému chodu školy všem svým 
zaměstnankyním (učitelky, vychovatelky, asistentky pedagoga, uklízečky). Pro rychlé předávání informací slouží 
telefon, WhatsApp, mail, pravidelné videokonference a nyní již i osobní setkání.  Komunikace s rodiči a žáky 
probíhá maily, telefonicky, WA. Výuka žáků probíhá individuálně nebo ve skupinkách  přes Skype nebo pomocí 
aplikace Microsoft Teams. Domácí úkoly jsou zadávány pravidelně vždy v neděli na celý následující týden, žáci 
vypracované úkoly zasílají zpět učitelkám, které je hodnotí a zasílají svá hodnocení zpět žákům. Těm žákům, kteří 
nemají možnost připojení na internet nebo možnost tisknout zadání DÚ, se stala vrata školy nebo parapet na 
školním dvorku místem pro rychlé a bezkontaktní předávání DÚ, sešitů, pomůcek. I přes velice složitou a náročnou 
situaci se snažil celý kolektiv zaměstnankyň ZŠ od počátku vycházet všem vstříc a zajistit pro všechny žáky 
distanční vzdělávání. 
Uzavření škol se dotklo i letošního zápisu žáků do budoucích prvních ročníků. Probíhal v době 1. – 25. 4. 2020 bez 
přítomnosti dětí i jejich rodičů. Pro příští školní rok 2020/21 je zapsáno na ZŠ Hýskov 24 dětí. Dva zákonní zástupci 
požádali o odklad školní docházky. 
Všechny p. učitelky, vychovatelky i asistentky pedagoga se už moc těší na návrat žáků zpět do školních lavic, 
všem nám chybí jejich energie, nápady, smích a vůbec všechno, i to jejich  občasné zlobení.  
Rády bychom na závěr chtěly poděkovat všem rodičům za spolupráci, trpělivost a pomoc dětem s plněním 
výuky na dálku. Žákům za plnění úkolů a připojování se do výuky online.  Poděkování patří všem kolegyním, které 
se okamžitě přizpůsobily náhlé změně ze dne na den a začaly vyučovat online z domova nebo ze školy.   
       Mgr. Lenka Štětková, ŘŠ a Mgr. Jarmila Piskáčková, ZŘŠ 

 
Během letních prázdnin se každá škola, i ta naše hýskovská, začíná připravovat na zahájení nového školního roku. 
V červenci proběhlo malování tělocvičny a 2. patra, nyní probíhají opravy v hlavním vchodu školy, stěhování 
nábytku po malování, drobné opravy.  V době prázdnin  budou také upravovány web. stránky školy, kde jsou již 
nyní k dispozici informace pro zákonné zástupce prvňáčků o dni otevřených dveří školy a informace  o organizaci 
školy v prvním týdnu v září. Tyto informace jsou zároveň vyvěšeny na nástěnkách v obci: před ZŠ a před OÚ.  
 Od května dochází ke stavebním úpravám ulice Školní. Nově nainstalované dopravní značky oznamují, že ulice 
je jednosměrná a průjezd pod kostelem je v Po – Pá možný pouze v době od 7:30 hod. do 8:00 hod. Tímto bych 
chtěla poděkovat RO, zastupitelům i Policii ČR, kteří stáli u zrodu takového rozhodnutí, kdy v okolí školy vznikne 
pro školní děti prostorné a především bezpečné místo k výuce a hrám, zároveň novou situaci přivítají i p. učitelky 
a p. vychovatelky, které při pobytu v okolí školy řešily neustále přesuny dětí do bezpečí při projíždění aut.  
Všem dětem přeji hezký zbytek prázdnin a těším se na setkání 1. září 2020. Snad již v časech s tradiční výukou ve 
škole.                                                   
         Mgr. Lenka Štětková, ředitelka ZŠ Hýskov 
 
 
 
 



 HÝSKOVÁČEK 1/2020 

KPŽP- Migrace obojživelníků  

 

KPRO 
 

 

 

 

 

 

 
 
 

Letošní tah obojživelníků začal díky oteplení zhruba o čtrnáct dní dřív. U 
silnic se tak objevily dočasné zábrany, které jejich pohyb usměrňují. Jedna 
taková zábrana vznikla i v naší obci, v části ulice Libinská, kde žáby 
navádějí do připravené nádoby. Následně se žáby přenesou bezpečně 
do nádržky, kde mohou dokončit svojí pouť. V této ulici je zvýšený provoz 
z důvodu rekonstrukce ulice Nová a objízdná trasa vede právě kolem 
nádržky, kam žáby pravidelně každý rok na jaře migrují. Bohužel i přes 
všechna opatření některé žáby končí pod koly vozidel. Proto prosíme 
všechny řidiče, aby po dokončení opravy ulice Nová, dodržely dopravní 
značení a nejezdili kolem nádržky. Děkujeme všem dobrovolníkům 
(„Žabím hlídkám“), kteří pravidelně nádobu s žabkami vynášejí, nebo 
žabky odstraňují přímo z cesty. Změna klimatu, ubývání dešťových srážek 
a znečištění,  se negativně podepisuje na populaci obojživelníků, mnozí z 
nich se dostávají na seznam ohrožených druhů, a proto si zaslouží naši 
pozornost. Dále děkujeme obci Hýskov, že zajistila instalaci zábran a 
pomohla tak snížit počet přejetých obojživelníků, převážně ropuch, které 
jsou vzhledem k jejich pomalému přesunu, nejzranitelnější. Kolem 
Libinského potoka můžete narazit na různé druhy obojživelníků. Jedním z 
nich je u nás i silně ohrožený mlok Skvrnitý (Salamandra salamandra).
  
Jakub Jandura,  
Komise pro životní prostředí  
 
 

Strategický rozvojový plán obce Hýskov – šance na změny, které poznáte již v nejbližších 5 letech 
Strategický plán je dokument, kterým se obec řídí při výběru a realizaci jednotlivých projektů. Ten poslední byl schválen v roce 
2016 a prošel dílčí modifikaci na konci roku 2019. V současné době by měl být připraven nový strategický plán s platnosti pro 
roky 2021 – 2026. Strategický plán schvaluje zastupitelstvo obce a je zpravidla utvářen vlastními silami obce. Strategický plán 
má být v souladu s územním plánem, ale může jít do větších detailů, nebo řešit záměry, které územní plán nepokrývá. 
Strategický plán tak může řešit investičně náročné projekty, stejně tak i dílčí jednoduché nápady, které mohou nápomoci 
jednotlivým skupinám nebo celé obci.  
Novinkou v procesu přípravy nového strategického plánu je záměr širšího zapojení veřejnosti do procesu jeho přípravy. 
Koordinaci a přípravou návrhu nového Strategického plánu je pověřená komise pro rozvoj obce. Tato komise již připravila nebo 
připravuje oslovení jednotlivých skupin obyvatel se záměrem získání maximálního počtu nápadů a podnětů. Takto jsme již 
oslovili naše nejmladší spoluobčany a máme v plánu i další skupiny obyvatel, jakož i různé prostředky.  
Chtěli bychom získat maximum podnětů a nápadů tyto posléze zkompletovat, vyhodnotit a sestavit do návrhu nového 
strategického plánu. Proto chceme oslovit všechny občany Hýskova, aby se do tvorby zapojili. Nelekejte se možná složitější 
struktury stávajícího plánu. Možná potřebujeme společně si jenom říct, co vnímáme dobře a co naopak negativně, nebo co 
nám chybí. Možná potřebujeme pár nových nápadů nebo pohledy jinýma očima. 
Pokud máte nápad, nebo jenom Vám něco vadí, tak nám to dejte vědět. Můžete využít poslední stranu tohoto Hýskováčku 
a list dát na obecní úřad. Můžete napsat na rozvojhyskov@gmail.com, můžete napsat na facebook obce, nebo na e-mail 
podatelna@obechyskov.cz. Uvítáme zejména podepsané příspěvky, abychom Vás mohli případně kontaktovat, pokud 
bude cokoliv z Vašeho námětu nejasné. Pokud se nechcete podepsat, prosíme o uvedení alespoň věku a místa bydliště 
(stačí jen ulice).  
Podnět ke změně Strategického rozvojového plánu obce Hýskov 2021 – 2026 
Jméno a příjmení:  
Ulice:  
Telefon:  
E-mail:  
Popis námětu: 
Obrázek / fotka / nákres:                                        Předem děkuji všem za spolupráci. Ing. Petr Horský, předseda KPRO 
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ZPRÁVY Kulturní komise 
 
Letošní rok jsme zahájili Tříkrálovou sbírkou, o kterou se postarali mladí hasiči Rackové Hýskov. Během jednoho 
dne vybraly 2 skupinky neuvěřitelných 13.205 Kč, které jsme předali Charitě Beroun. Dále jsme se všichni chystali 
na dětský karneval, který byl tentokrát v duchu námořníků s tematickým programem. Komise měla 
naplánované další akce, ale bohužel kvůli koronaviru  jsme byli nuceni všechny akce až do odvolání zrušit.  
Místo velikonočních akcí jsme nakoupili dětem dárečky, které jsme jim jako králíčci donesli až ke dveřím. Věděli 
jsme, že jsou doma a díky rozhlasu nás vyhlížely. Zařadili jsme do programu ,,karantény“ malou soutěž o nejhezčí 
namalovaný kamínek, který účastníci donesli na Obecní úřad Hýskov.  
 
V letošním roce neproběhla ani tradiční Obecní slavnost, ale nebojte se, že bychom Vám zábavu alespoň 
částečně nevyhradili. Sledujte naše informační kanály, kam budeme postupně přidávat vše potřebné, Renata 
Šmolcnopová, předsedkyně Kulturní komise Hýskov. 

MYSLIVECKÝ SPOLEK KLUK HÝSKOV,  
MĚJTE SVÉ PSY NA VODÍTKU 
 

             

    

 

 

 

 

 

Vážení spoluobčané obce Hýskov. 
 
Naše obec se nachází v krásné krajině na okraji 
křivoklátských lesů s bohatou faunou a florou. Naše 
obec se stále rozrůstá a přibývá více a více 
obyvatel.  Česko je jednou ze zemí s největším 
počtem psů na obyvatele a tak stále narůstá počet 
psů i v Hýskově. Každodenně potkáváme na 
procházkách majitele psů, zodpovědné se psy pod 
kontrolou na vodítku i ty méně zodpovědné s volně 
pobíhajícími psy, často bez zjevné kontroly.  Rození 
zvěře i ptáků samozřejmě vyžaduje klid.  Chtěli 
bychom vás požádat, umožněte to a mějte svoje 
čtyřnohé kamarády při pohybu v naší honitbě na 
vodítku a dopřejte klid rodícím se mláďatům. Myslím, 
že každý z obyvatel Hýskova, může být na prostředí  
kde bydlí  právem hrdý, snažme se tedy společně 
tuto krásnou krajinu i s živočichy v ní udržet.   Naše 
prosba není jen samovolná, ale má samozřejmě i 
zákonnou podporu v zákoně o myslivosti, ze kterého 
vyplývá povinnost každého majitele, mít svého psa 
v honitbě pod kontrolu na vodítku.  Velice Vám I za 
naši zvěř děkujeme.                
Vlastimil Miler, předseda spolku 
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ELEKTROKOLA A jedeme…… do Berouna, Králova Dvora a Tetína na 
elektrokole….  
 

 

 

 

 

 

 

Elektrokola jsme rovnou vyzkoušely s paní starostkou při kontrole opravy ulice Školní, kde kromě chodníku  

a komunikace vznikne nové dětské hřiště a úprava zeleně. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ve středu 29. července 2020 byl v Berouně slavnostně spuštěn první projekt sdílených elektrokol  v České 

republice, který vznikl pod záštitou Nadace Tipsport. Provozovatelem je společnost Nextbike Czech 

Republik. Místní, ale i návštěvníci regionu si mohou kola vypůjčit a projet se nejen po Hýskově, ale i po 

okolí. Bez větší námahy se dostanete do Berouna, Králova Dvora nebo Tetína, kde jsou k dispozici 

dobíjecí stanice. V Berouně jich naleznete 10, v Králově Dvoře 3 a u nás v Hýskově a na Tetíně po jedné. 

Celkem je k dispozici 100 kol. 

Jak si můžete kolo půjčit? Nejdříve si stáhnete aplikaci nextbike do svého mobilu a účet aktivujete 

verifikací platební karty. Na jeden účet si můžete zapůjčit až 4 kola. V aplikaci zvolíte možnost "Půjčit 

kolo" a naskenujte QR kód na kole. Kolo se automaticky otevře a vy můžete vyrazit na cestu. Pokud 

nemáte chytrý telefon, stačí registrace a aktivace účtu na uvedeném webu a ve chvíli, kdy budete u 

kola, stačí jen zavolat na zákaznickou linku, která si spojí vaše telefonní číslo s vaším nextbike účtem a 

kolo vám odemkne na dálku. Kolo vrátíte do některého z dobíjecích stojanů Nextbike Czech Republic 

a stáhnete páčku nad zadním kolem směrem dolů. Tím se výpůjčka automaticky ukončí. 

Kolik zaplatíte? Nadace Tipsport hradí prvních 15 minut jízdy, takže si užijete první čtvrthodinu zdarma. 

Každých dalších 30 minut je účtováno částkou 30 Kč. Za denní výpůjčku zaplatíte 300 Kč. Navíc zájemci 

mohou využít cenově výhodné měsíční a roční tarify. Měsíční vyjde na 390 Kč, roční pak na 1900 Kč. 

Díky tomuto měsíčnímu či ročnímu tarifu získávají jeho držitelé extra 30 minut na každou jízdu, v praxi 

tedy nebudou mít při každé jízdě zdarma prvních 15 minut, ale rovnou 45 minut. 

Zákaznický servis Pokud si nebudete jistí správným postupem výpůjčky, nebo máte další otázky k 

provozu elektrokol, můžete využít zákaznickou infolinku společnosti Nextbike Czech Republic:  

tel. 581 652 047 (9:00 – 17:00).  

Veškeré podrobné informace jsou k dispozici na: https://www.nextbikeczech.com/berounsko/ 

 

Kde se nacházejí nabíjecí stanice? V Berouně je najdete na těchto místech: nemocnice, autobusové 

a vlakové nádraží, ul. Talichova (nad Gymnáziem J. Barranda), ul. Štulovna (u objektu Verona), ul. Na 

Příkopě (za Pražskou bránou), ul. Jungmannova (u Městské hory), ul. Plzeňská (u obchodní zóny), ul. 

Mládeže (U křižovatky s ul. Jesenská), ul. Karla Čapka (naproti koupališti). Poslední dobíjecí stanice v ul. 

Drašarova zatím není kvůli společnosti ČEZ v provozu, čeká se na připojení k elektrické síti. 

V Králově Dvoře pak u sportovní haly, v Počaplech a u radnice na Tetíne  u muzea. U nás v Hýskově 

naleznete dobíjecí stanici před budovou obecního úřadu, vedle knihobudky. 
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Destinační agentura BEROUNSKO z.s. 
 
Obec Hýskov vstoupila jako partner do spolku Berounsko z.s.  
 
Posláním agentury je dobrovolné sdružování a spolupráce aktérů cestovního ruchu za účelem lepšího využití 
pozitivních ekonomických, společenských a environmentálních efektů cestovního ruchu na prosperitu destinace 
za předpokladu dodržování principů trvale udržitelného rozvoje a to tak, aby docházelo k optimalizaci dopadů 
cestovního ruchu na destinaci.  
 
I když jsme zatím na začátku, už teď se můžete podívat na webové stránky: www.berounsko.net, kde naleznete 
veškeré informace například o návštěvnické kartě, díky které můžete čerpat slevy a výhody v oblasti působnosti 
spolku. Dále naleznete informace o okolních obcích, typy na výlety, služby a kalendář akcí. Postupně Vás 
budeme informovat o dalších krocích spolku.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
FOTOGALERIE AKCÍ 
 
OPRAVA ZDI V ULICI NOVÁ 
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ULICE SRÁZNÁ před a po… 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
ULICE ŠKOLNÍ 
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WORKOUTOVÉ PRVKY V NAUČNÉM PARKU 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Časté ,,drobné“ krádeže po obci 
 
Vážení občané, v poslední době jsme zaznamenali častější krádeže po obci. Nejen, že se nám ztratil květináč  
a stromečky z veřejných prostranství, ale máme nahlášeno i od občanů, že jim byl odcizen stromek, kolo atd.  
Prosíme – sledujte Vaše okolí a v případě podezření na konání krádeže kontaktujte PČR. 
 
 
 
 

Upoutávka na kulturní akce v obci a okolí 
 
 
PESŤOFEST 
 
Dne 29. 8. 2020 proběhne tradiční PESŤOFEST u Občerstvení U Splavu Hýskov (jez v Hýskově). Od 14:00 hod. je 
pro Vás připraven bohatý program – kapely BUGR, BLACK HILL, VLNITEJ PLECH, ASPERRA, VOLLTAGE, BUST DUST, 
GOMEROVA PAUZA NA PIVO. Občerstvení zajištěno po celou dobu programu. 
 
 
CHARITATIVNÍ TURNAJ (soft) 
 
Dne 12. 9. 2020 proběhne v Restauraci U Lípy Nižbor Charitativní šipkařský turnaj soft pro podporu Elišky  
(z Hýskova) a Honzíka (z Nižbora). Začátek turnaje od 13:00 hod (zápis hráčů 12:00 hod). Startovné 100 Kč, 
během turnaje proběhne dražba předmětů, bohatá tombola. Neregistrovaní hráči vítáni. Více informací na tel 
739 041 593 p. Páv. 
  
 
 
KOLEKTIV OBECNÍHO ÚŘADU PŘEJE VŠEM OBČANŮM KRÁSNÝ ZBYTEK LÉTA A POHODOVÉ LETNÍ DNY.  
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